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Sinds	kort	hebben	we	weer	een	aantal
gediplomeerde	vrijwillige	energiecoaches	ter
beschikking.	Het	is	de	bedoeling	dat	onze
energiecoaches	bij	je	thuis	met	je	in	gesprek	gaan
over	de	energietransitie	in	het	algemeen	en	jouw
besparingsmogelijkheden	in	het	bijzonder.	Onze
coaches	zijn	goed	opgeleide	vrijwilligers	die	je
begeleiden	bij	het	in	kaart	brengen	van	de
mogelijkheden	en	onmogelijkheden	van	je	woning
als	het	gaat	om	energiebesparing	en	verbetering
van	het	comfort.

Zij	kunnen	je	tips	geven	over	de	prioritering	van	de	te	nemen	maatregelen	en	je	helpen	bij	het
maken	van	je	plan	van	aanpak	voor	de	woning.	Uiteraard	beslis	je	zelf	over	de	verdere
uitvoering.

Warmtescan?	In	de	komende	winterperiode	gaan	onze	coaches	weer	op	pad	om	warmtescans
uit	te	voeren.	Interesse?	Maak	een	afspraak	met	een	energiecoach	en	bespreek	de
mogelijkheden.	

Als	coöperatie	heeft	Energiek	Heusden	geen	winstoogmerk	en	is	het	gesprek	met	de
energiecoach	helemaal	gratis.	Wel	gaan	we	er	daarbij	van	uit	dat	je	lid	bent	of	lid	wordt	van
onze	coöperatie.	Voor	de	kosten	hoef	je	het	niet	te	laten;	het	eerste	jaar	is	namelijk	gratis	en
daarna	betaal	je	slechts	
€	10,00	per	jaar.	Je	bent	dan	lid	van	een	coöperatie	die	als	doel	heeft	de	inwoners	van	Heusden
te	ondersteunen	bij	de	soms	complexe	energietransitie.	Ook	zijn	wij	als	initiatiefnemer	betrokken
bij	diverse	duurzame	projecten	in	de	gemeente	Heusden.	Het	meest	recente	is	de	ontwikkeling
van	Zonnepark	Hooibroeken	waarvan	50%,	via	onze	coöperatie,	eigendom	wordt	van	de
Heusdense	gemeenschap.

Kortom,	reden	genoeg	om	lid	te	worden	als	je	dat	nog	niet	bent.

Een	Energiecoach	aan	huis?	Vul	dan	het	formulier	op	de	website	in.

Disclaimer:	De	tips	van	onze	coaches	zijn	uitsluitend	bedoeld	voor	informatieve	doeleinden	en
mogen	niet	worden	beschouwd	als	professioneel	advies.	Energiek	Heusden	aanvaardt	geen
enkele	aansprakelijkheid	voor	eventuele	fouten	of	omissies.	Voor	specifiek	advies	wordt
geadviseerd	een	gekwalificeerde	professional	te	raadplegen.
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Feestelijke	avond	10-jarig	bestaan
Op	15	oktober	2024	hebben	we	het	10-jarig	bestaan	van	onze	energiecoöperatie	gevierd	in	de
Voorste	Venne	te	Drunen.	De	opkomst	was	hartverwarmend,	ruim	250	aanwezigen	genoten	van
een	mooie,	inspirerende	avond.

Het	programma	ging	van	start	met	Eric	van	der	Steen,	die	op	de	voor	hem	bekende	wijze	aan
de	slag	ging	om	het	publiek	op	te	warmen.	Gehuld	in	zijn	groene	pak	wist	hij	de	zaal	op
temperatuur	te	brengen	met	een	verrassende	diashow.	

Aansluiten	werd	een	video	over	de	stand	van	zaken	bij	Zonneveld	Hooibroeken	getoond
gevolgd	door	een	welkomstwoord	door	voorzitter	Frie	van	Hulten.	Hij	gaf	een	toelichting	op	de
historie,	stand	van	zaken	en	toekomst	van	Energiek	Heusden.	Gevolgd	door	een	korte
introductie	van	de	vier	“Founding	Fathers”	Frie,	Rinus,	Harrie	en	Leo.	Door	middel	van
feesthoedjes	werd	duidelijk	in	beeld	gebracht	dat	Energiek	Heusden	meer	is	dan	het	bestuur	en
trots	is	op	zijn	40	vrijwilligers.

Hierna	was	het	tijd	voor	Dennis	Wilt	die	een	uitgebreid	en	interessant	betoog	hield	over	zijn
stokpaardje,	“Meer	dan	Weer”.	En	dan	vooral	het	weer	in	relatie	tot	de	noodzakelijke
energietransitie.

Na	Dennis	was	het	al	weer	tijd	voor	de	laatste	act,	“Burger	Koekoek”,	voorheen	“Piepschuim”.
Twee	gasten	die	in	hun	muzikale	show	het	verband	legden	tussen	ons	onvermogen	om	aan	te
passen	en	de	uitdagingen	waar	we	voor	staan.	Gelukkig	lieten	ze	ons	niet	zonder	oplossing
achter.	Alle	problemen	in	de	wereld	zijn	ooit	opgelost	door	met	elkaar	te	praten.

Hierna	gingen	onze	gasten,	onder	de	klanken	van	“Burger	Koekoek”	naar	de	foyer	waar	nog
ruim	gelegenheid	was	om	na	te	praten	onder	het	genot	van	een	hapje	en	drankje.	Op	naar	ons
volgende	lustrum.

10	jaar	Energiek	Heusden

De	'founding	fathers'	v.l.n.r.	Frie	van	Hulten,	Rinus	Zebregts,	Harry	van	den	Broek,	Leo	Boeren

Eerste	decennium	succesvol	verlopen
Van	10	naar	55.000	zonnepanelen

Tien	jaar	geleden	stonden	Frie	van	Hulten,	Rinus	Zebregts,	Leo	Boeren	en	Harry	van	den	Broek
aan	de	wieg	van	Energiek	Heusden.	In	dit	interview	vertelt	een	van	die	‘founding	fathers’,
voorzitter	Frie	van	Hulten,	over	het	ontstaan	van	de	Energiecoöperatie,	de	twijfels,	de
successen	en	de	scepsis	met	betrekking	tot	de	toekomst.

De	eerste	vraag	aan	Frie,	die	vanaf	het	begin	voorzitter	is	van	Energiek	Heusden,	gaat	over	zijn
motivatie	destijds	voor	deelname	aan	de	gezamenlijke	opzet	van	een	energiecoöperatie.	“Vanuit
de	overheid,	woningbouwverenigingen,	banken	en	andere	relevante	organisaties	werden
destijds	burgers	benaderd	voor	het	opzetten	van	een	energiecoöperatie.	Energiek	Heusden
moest	nog	opgericht	worden	en	een	aantal	initiatiefnemers	zocht	iemand	die	ervaring	had	op
het	gebied	van	bedrijfsorganisatie	en	-structuur	en	ook	op	juridisch	en	financieel	terrein.	Die
ervaring	had	ik	vanwege	mijn	directiefunctie	bij	CSU,		een	bedrijf	in	de
schoonmaakdienstensector	dat	al	diverse	keren	een	bedrijfsovername	had	meegemaakt.	Rinus
Zebregts	kwam	bij	mij	om	te	vragen	of	ik	wilde	helpen	bij	het	opstarten	en	opbouwen.	Zo	begint
dat.	Het	leek	mij	best	leuk	en	ik	wilde	wat	terugdoen	voor	de	maatschappij.	Uiteindelijk	vind	ik
het	nog	steeds	hàrtstikke	leuk,	ook	omdat	je	heel	veel	mensen	ontmoet	die	je	normaal	nooit	zou
leren	kennen.”			

Smeerolie
De	‘founding	fathers’	konden	10	jaar	geleden	niet	bevroeden	of	de	coöperatie	een	succes	zou
worden.	Daarom	de	vraag:	Weleens	getwijfeld	aan	de	haalbaarheid	van	een	energiecoöperatie
in	een	plattelandsgemeente	als	Heusden?	“Tuurlijk	hebben	we	daaraan	getwijfeld,	maar	het	is
een	kwestie	van	ophouden	met	praten	en	aan	de	slag	gaan.	Je	kunt	het	nooit	alleen	doen,	dus
is	de	vraag	hoe	je	mensen	meekrijgt	in	dit	verhaal.	De	voornaamste	rol	van	de	voorzitter	is	om
mensen	te	enthousiasmeren.	Er	zijn	belangrijke	dingen	te	doen,	eerst	creëer	je	voldoende
draagvlak	en	enthousiasme	in	het	bestuur,	daarna	bij	de	vrijwilligers	en	dan	in	de	gemeente.	Het
moet	wel	leuk	zijn.	Dus	begonnen	we	bij	het	opzetten	van	projecten	en	als	we	iets	organiseren,
om	na	afloop	een	borrel	te	schenken	met	iets	lekkers	erbij,	als	een	soort	smeerolie.”

PostCodeRoos-regeling
Het	eerste	decennium	zit	erop,	een	mooie	gelegenheid	om	terug	te	kijken.	Wat	reken	je	tot	de
successen	van	de	afgelopen	jaren	en	wat	is	onvoldoende	uit	de	verf	gekomen?	“We	zijn
begonnen	met	een	crowdfundingsactie	voor	10	zonnepanelen	op	het	dak	van	de
Lambertusschool	in	Haarsteeg	op	basis	van	kennis,	gegevens	en	platformen	die	er	op	dat
moment	waren.	Het	is	een	leerproces	geweest.”	Voor	iedereen	was	het	nieuw,	zegt	Van	Hulten,
ook	voor	de	gemeente	Heusden.	“We	hebben	-in	samenwerking	met	de	gemeente-	850
woningadviezen	uitgebracht.	Een	succesvol	initiatief	in	de	afgelopen	jaren	is	ook	de
energiebesparingsactie	geweest,	maar	vooral	de	PostCodeRoos-regeling	springt	eruit	als
gunstige	financieringsmogelijkheid	om	gezamenlijk	zonne-energie	op	te	wekken,	zonder	dat	de	
	zonnepanelen	op	het	eigen	dak	hoeven	te	liggen.	In	dat	kader	zijn	er	750	zonnepanelen	gelegd
op	de	daken	van	de	Caleidoscoop	in	Vlijmen	en	De	Kubus	in	Oudheusden.	Speciaal	daarvoor	is
een	aparte	coöperatie	opgericht,	onder	auspiciën	van	Energiek	Heusden.	Van	10	naar	55.000
zonnepanelen	en	van	startkapitaal	Nul	naar	een	kapitaalkrachtige,	gezonde	financiële
organisatie	met	toekomstperspectief.	We	tellen	onze	zegeningen,	maar	over	een	juiste
voortzetting	van	het	huidige	beleid	maak	ik	me	wel	wat	zorgen”,	zegt	Frie.			

Duurzame	energievoorzieningen
Energiek	Heusden	is	mede	afhankelijk	van	de	voortvarendheid	van	een	college	van	B&W.	Dit	is
het	derde	college	in	10	jaar	tijd.	Zijn	er	verschillen	in	voortvarendheid?	“Volmondig	ja”,	is	het
antwoord.	“De	vorige	coalitie	is	veruit	het	meest	betrokken	geweest	bij	het	grootste	en
risicovolle	project	Zonnepark	Oudheusden.	Dat	is	allemaal	uitgewerkt	door	het	vorige	college	en
het	huidige	college	heeft	de	afspraken	gerespecteerd,	maar	we	zijn	niet	verder	gekomen	als	het
om	een	toekomstvisie	gaat”.		Dat	brengt	me	op	de	vraag	of	het	succes	van	Energiek	Heusden
vooral	te	danken	is	aan	het	doorzettingsvermogen	van	vrijwilligers	of	voor	een	deel	ook	een
gevolg	van	een	faciliterende	en	stimulerende	overheid?	“Als	je	niet	op	de	trom	roffelt,	dan	was
Energiek	Heusden	niet	zo’n	succes	geworden”,	is	het	antwoord	van	Frie.	Jammer	dat	Energiek
Heusden	geen	muziekvereniging	is,	want	in	dat	geval	zou	je	de	ritmesectie	behoorlijk	kunnen
uitbreiden	met	een	aantal	slagwerkers.	De	toekomst	brengt	natuurlijk	altijd	onzekerheid	met	zich
mee.			
Als	het	aan	voorzitter	Frie	van	Hulten	ligt	dan	gaat	de	organisatie	in	het	komend	decennium
gestaag	door	met	de	leden	van	Energiek	Heusden	voorzien	in	hun	behoefte	aan	een	lokale
gebalanceerde	duurzame	energievoorziening.	En	dat	houdt	in:	“Het	ontwikkelen,	financieren,
realiseren	en	in	stand	houden	van	duurzame	energievoorzieningen;	de	productie	en	levering
van	duurzame	energie;	de	organisatie	van	transport;	afname	en	gebruik	van	energie;	de
afstemming	van	vraag	en	aanbod	en	uiteraard	de	energiebesparing.	Dat	alles	is	vastgelegd	in
de	statuten”,	aldus	de	voorzitter	aan	de	vooravond	van	een	nieuw	decennium.		

(tekst	Rieky	Schalken,	foto	Paul	van	Baardwijk)

Filmpje	Zonnepark	Hooibroeken

De	werkzaamheden	voor	de	bouw	van	Zonnepark	Hooibroeken	vorderen	gestaag.	

Op	onze	website	kun	je	de	werkzaamheden	aan	het	zonnepark	volgen	via	de	"fotogalerij
werkzaamheden".	Op	deze	plek	zullen	we	met	enige	regelmaat	nieuwe	foto's	van	de
werkzaamheden	plaatsen.

De	planning	van	de	bouw	vind	je	hier.

Uit	het	Brabants	Dagblad	...
Op	de	dag	van	ons	10-jarig	jubileum	stond	er	een	uitgebreid	artikel	over	10	jaar	Energiek
Heusden	in	het	Brabants	Dagblad.	In	de	online	versie	was	de	kop	van	het	artikel	nogal
verwarrend:	Energiek	Heusden	steekt	energie	in	windmolenpark,	‘Zeven	locaties	zijn	in	beeld’
Als	energiecoöperatie	zijn	we	vooral	actief	met	zonne-energie	en	de	zeven	locaties	zijn	door	de
gemeente	Heusden	als	voorkeurlocaties	aangemerkt.	

Onder	de	foto	het	artikel	uit	het	Brabants	Dagblad.

(C)	foto	Marc	Bolsius

Energiek	Heusden	steekt	energie	in	windmolenpark,	‘Zeven	locaties	zijn	in	beeld’

Uit	ellende	kan	soms	iets	goeds	voortkomen.	De	coronapandemie	en	de	oorlog	in
Oekraïne	hebben	als	vliegwiel	gewerkt	voor	Energiek	Heusden,	dat	tien	jaar	bestaat.	‘We
waren	te	veel	afhankelijk	van	Russisch	gas.’
	
Frie	van	Hulten	(73)	en	Rinus	Zebregts	(73)	zijn	respectievelijk	voorzitter	en	secretaris	van
Energiek	Heusden.	Zebregts:	,,De	oorlog	in	Oekraïne	heeft	het	energiebeleid	op	zijn	kop	gezet.
We	waren	te	veel	afhankelijk	van	Russisch	gas,	daardoor	zijn	we	veel	bewuster	omgegaan	met
energieverbruik.	En	de	coronapandemie	leerde	ons	dat	we	lang	niet	altijd	elkaar	fysiek	hoeven
te	ontmoeten.	Denk	aan	vergaderen	via	Teams.	Dat	scheelt	brandstofkosten.”
Desondanks	lijkt	dat	snel	vergeten:	de	files	op	de	wegen	zijn	weer	als	vanouds.	De	crises
hebben	ons	denken	over	energie	veranderd.	In	de	winter	van	2022	–	toen	Rusland	Oekraïne
binnenviel	–	is	de	prijs	voor	gas	pijlsnel	gestegen.	Besparen	werd	het	toverwoord.	Energiek
Heusden	heeft	hierop	ingespeeld	door	haar	leden	concreet	advies	aan	huis	te	geven	over
duurzaamheid.	‘Die	inzet	gaan	we	intensiveren	en	daarnaast	bereiden	we	voorlichtingsavonden
voor.’
Ook	met	de	gemeente	zelf	ging	de	coöperatie	concreet	aan	de	slag.	,,Wethouder	Mart	van	der
Poel	vroeg	ons	de	energierekeningen	van	de	gemeente	te	analyseren:	welke	gebouwen	slurpen
de	meeste	energie?	De	uitkomst:	zwembad	Die	Heygrave	is	op	z’n	kop	gezet,	sportzaal	De
Vennen	in	Drunen	is	geïsoleerd,	momenteel	wordt	De	Kubus	in	Oudheusden	aangepakt.”
	
Dat	Energiek	Heusden	tot	stand	kwam,	is	vooral	te	danken	aan	de	gemeente.	Een	werkgroep,
geleid	door	wethouder	Margo	Mulder,	zocht	in	het	maatschappelijk	veld	bondgenoten	om
burgers	nadrukkelijk	te	betrekken	bij	de	energietransitie.	Het	momentum	was	gunstig:	veel
mensen	realiseerden	zich	dat	het	tegengaan	van	klimaatverandering	niet	alleen	een	taak	van
overheid	en	bedrijven	moest	zijn.
	

Het	uiteinde lij ke	doel	is	dat	vijftig	procent	van	de	energie	in	onze	gemeente	wordt
opgewekt	door	lokale	initiatie ven

„Toen	de	coöperatie	eenmaal	een	feit	was,	merkten	we	dat	de	gemeente	er	serieus	werk	van
maakte”,	zeggen	de	twee	bestuursleden.	„Er	ontstonden	een	wind-	en	zonvisie.	Het	uiteindelijke
doel	is	dat	vijftig	procent	van	de	energie	in	onze	gemeente	wordt	opgewekt	door	lokale
initiatieven,	waarbij	burgers	mede-eigenaar	zijn.”
In	overleg	met	de	coöperatie	ontwikkelde	de	gemeente	regels	voor	de	aanleg	van	een
zonneweide.	„Het	was	cruciaal	dat	burgers,	verenigd	in	een	coöperatie,	evenveel	inspraak
hadden	als	een	investeerder.	Op	dat	vlak	liep	Heusden	voorop.	En	dat	heeft	zijn	vruchten
afgeworpen.”

Nieuw	fenomeen
Eerst	werd	ingezet	op	laaghangend	fruit:	het	installeren	van	zonnepanelen	op	daken.	,,In	2015
is	het	eerste	project	gerealiseerd	met	twintig	zonnepanelen	op	de	Lambertusschool	in
Haarsteeg.	Dat	deden	we	met	crowdfunding,	een	nieuw	fenomeen.	Heeft	heel	goed	uitgepakt.”
Later	herhaalde	dat	zich	met	gymzaal	De	Kubus	en	buurthuis	Caleidoscoop	in	Vlijmen.
Een	grote	stap	zetten,	dat	kan	met	een	zonneweide.	Het	punt	is:	je	hebt	wel	grond	nodig.	Die
kans	deed	zich	voor	toen	in	2019	de	familie	Vugts	grond	aan	de	Polderweg	1	ter	beschikking
wilde	stellen.	Het	zoeken	naar	een	ontwikkelaar	was	nog	een	uitdaging	voor	Jan	Vugts	en	de
coöperatie.	„Op	een	gelijkwaardige	wijze	de	regie	voeren,	dat	waren	ze	niet	gewend.	Acht	van
de	tien	haakten	af.	Uiteindelijk	hebben	we	zaken	kunnen	doen.”

Steken	laten	vallen
Momenteel	slaan	ze	de	laatste	palen	voor	Zonneweide	Hooibroeken	in	de	grond.	Rond	de
jaarwisseling	beginnen	de	panelen	energie	te	leveren.	Ze	zullen	op	jaarbasis	zo’n	30	miljoen
kWh	genereren,	genoeg	voor	circa	tienduizend	huishoudens	om	hun	wasmachines	te	laten
draaien	en	elektrisch	te	koken.
Ondanks	dat	is	de	temperatuur	rondom	elektriciteit	en	duurzaamheid	flink	gedaald.	Dit	heeft	te
maken	met	de	salderingsregeling:	huishoudens	die	energie	leveren	krijgen	er	minder	geld	voor.
Sterker	nog:	ze	moeten	er	op	piekuren,	waarbij	energiebedrijven	hun	stroom	niet	kwijt	kunnen,
voor	betalen.
„De	overheid	heeft	een	flinke	steek	laten	vallen.	Aanvankelijk	werd	er	veel	gesubsidieerd	en
daar	werd	gretig	gebruik	van	gemaakt	-	een	goede	zet	in	die	transitie.	Als	je	ziet	aankomen	dat
het	te	veel	wordt,	moet	je	gaan	afbouwen.	Dat	is	niet	gebeurd,	Den	Haag	ging	op	de	rem	staan.”

Zeven	locaties	in	beeld	voor	windmolens
Nu	gaan	er	stemmen	op	om	ook	zonneweides	te	laten	betalen	voor	het	gebruik	van	het
stroomnet.	,,Op	zich	is	dat	logisch:	gelijke	monniken,	gelijke	kappen.	Komt	het	zover,	dan
kunnen	we	dat	financieel	dragen.	Zo	is	voor	Zonneweide	Hooibroeken	een	gebruikerscontract
van	tien	jaar	afgesloten	met	een	internationaal	laadpalenbedrijf.	Met	een	vaste	prijs.”
Een	decennium	Energiek	Heusden	overziend,	dan	zijn	Van	Hulten	en	Zebregts	tevreden.
,,Misschien	had	het	wat	sneller	gekund,	maar	een	transitie	gaat	altijd	met	horten	en	stoten.”
Maar	er	valt	nog	genoeg	te	doen.	,,We	denken	aan	een	windmolenpark,	zeven	locaties	zijn
daarvoor	in	beeld.	Dan	moet	ook	de	gemeente	vaart	willen	maken.	Met	Local4Local	willen	we
lokaal	vraag	en	aanbod	bij	elkaar	brengen.”
Een	voorbeeld?	,,Koelhuizen	zouden	overdag,	als	de	zon	schijnt,	extra	hard	kunnen	koelen.	Om
’s	avonds	minder	stroom	af	te	nemen	als	de	huishoudens	veel	stroom	vragen.”
En	met	het	project	Hooibroeken	houdt	de	coöperatie	al	rekening	met	de	mogelijkheid	om
energie	op	te	kunnen	slaan.	,,Een	stuk	van	vijftig	bij	vijftig	meter	wordt	vrijgehouden	voor	een
batterij.”	Meer	zonneweides?	,,Als	het	aan	ons	ligt	wel.	Maar	dan	moet	er	wel	ruimte	ontstaan
op	het	elektriciteitsnet.”

(C)	Brabants	Dagblad
	

Gratis	Energiecoach	aan	huis?

Volg	ons	op	social	media
Wij	zijn	ook	actief	op	de	verschillende	sociale	media.	Volg	ons	daar,	zodat	je	niets	mist.	Klik
hieronder	op	het	icoontje	van	het	platform	en	blijf	ons	volgen!	En	DELEN	en	LIKEN	natuurlijk.

Deze	e-mail	is	verstuurd	aan	{{email}}.	•	Als	u	geen	e-mails	meer	wilt	ontvangen,	kunt	u
zich	hier	afmelden.	•	U	kunt	ook	uw	gegevens	inzien	en	wijzigen.	•	Voor	een	goede

ontvangst	voegt	u	info@energiekheusden.nl	toe	aan	uw	adresboek.
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